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وفاق ملی به  معنای  

یکدستی و یکسانی نیست

وحدت و وفاق ملی یکی از ضرورت های حتمی جامعه 
های  چالش  و  بیرونی  تهدیدات  با  مواجهه  در  که  است 
نمود.  اتخاذ  توان  می  که  است  راهکاری  بهترین  درونی 
به معنی  کنیم  یاد می  آن  از  امروزه  که  ملی  وفاق  واژه 
وحدت و یکپارچگی ملی است و نباید آن را با یکدستی 
و یکسانی معادل دانست؛ یعنی وفاق ملی را باید در کنار 
پذیرش اصل اختلاف در جامعه معنا کرد و وجود وفاق را 
مستلزم قبول اصل اختلاف در جامعه دانست. دولت وفاق 
ملی دولت همۀ مردم ایران است و التزام به رعایت قانون 
برنامه هفتم  تحقق  و  ایران  مردم  و حقوق همه  اساسی 
توسعه دارد. دولت وفاق ملی دولت قومیت ها نیست بلکه 
دولت وفاق، مدیریتی برای رسیدن به اهداف قومیت ها و 
ملت ایران است. در چندین سال گذشته متاسفانه شاهد 
افراطی گری های روسای جمهور در گزینش های همکارانشان 
بودیم حال که یک رئیس جمهور به معنای واقعی با نگاه 
کارشناسی دولت وفاق ملی و همدلی را انتخاب کرده چرا 
ملی  وفاق  دولت  پزشکیان  دولت  نکنیم.  حمایت  آن  از 
است. چشم انداز، رسالت و سیاست های کلی ابلاغی رهبر 
معظم انقلاب، عشق به مردم، شایسته سالاری، برنامه هفتم 
توسعه، کارگران، هویت بخشی به اصل جامعه مدنی امروز 
از برنامه ای راهبردی پزشکیان است. سخن پایانی؛ وفاق ملی 
به این معناست که وقتی به این نتیجه رسیدیم که یک راه 
منافع بیشتری را برای مردم فراهم می کند به آن عمل کنیم 
نه این که با بحث های جناحی و سیاسی کشور را به حاشیه 
بکشانیم اما متاسفانه بعضا دیده می شود که برخی در برابر 
نظرات مخالف خود کوتاه نمی آیند در حالی که فضای کشور 
محل مبارزه نیست.مردمی که پای صندوق های رای نیامدند 
با اصل نظام قهر نیستند بلکه مشکلات اقتصادی آن  ها را 
گلایه  مند کرده است و دولت چهاردهم باید با بکارگیری 
حداکثر توان تلاش کند تا اعتماد عمومی را جلب و آن  ها را 
نسبت به آینده امیدوار کند. بنابراین بهتر است موافقان و 
مخالفان رئیس جمهور منتخب برای تحقق وعده های دولت 
به مبارزات انتخابی پایان بدهند و اعلام آتش بس کنند و 
اگر نگاه ما به مسائل ملی باشد نه سیاسی و حزبی قطعا 

دولت وفاق ملی به درستی شکل خواهد گرفت.

یاد و خاطره شهدا، 
به ویژه »شهید نوروز 

خرمن بیز« که 20 
فروردین 65 به مقام 
شامخ شهادت نائل 

گشت، گرامی باد

و  مشکلات  به  اشاره  با  تحلیلی  در  پالسی«  »فارن  نشریه 
بحران های پیش روی جامعه اسرائیلی و تشریح تصمیمات 
افراطی و اشتباه سران رژیم صهیونیستی در قبال فلسطینی ها و 
خاورمیانه، از انحطاط و نابودی قریب الوقوع رویکرد صهیونیسم 

در دفاع از خود خبر داد.
آمریکایی  تحلیلی  رسانه  این  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
می نویسد:  اسرائیل  رژیم  روی  پیش  توصیف مشکلات  در 
شهروندان اسرائیلی اختلافات عمیقی با هم دارند و بعید است 
که این وضعیت بهبود یابد. این کشور در یک جنگ غیرقابل 
پیروزی در غزه گرفتار شده و در حالی که ارتش آن به شدت 
تحت فشار است، احتمال یک جنگ گسترده تر با حزب الله یا 
ایران همچنان وجود دارد. اقتصاد اسرائیل به شدت آسیب دیده 
و بنابر گزارش روزنامه »تایمز اسرائیل« ممکن است در سال 

جاری ۶۰ هزار کسب و کار در آن تعطیل شوند.
این مقاله در توصیف جنبه های دیگر بحران در جامعه سیاسی، 
اقتصادی و بین المللی رژیم صهیونیستی افزود: علاوه بر 
این، عملکرد اسرائیل )در غزه( به شدت به وجهه جهانی آن 
لطمه وارد کرده و اسرائیل در حال تبدیل شدن به یک رژیم 
منفور است، چیزی که زمانی غیرقابل تصور بود. این در حالی 
است که دادستان ارشد دیوان کیفری بین المللی برای بنیامین 
نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل و یوآو گالانت، وزیر دفاع )جنگ( 
آن، به اتهام جنایت جنگی و جنایت علیه بشریت درخواست 
حکم بازداشت کرده است. دیوان بین المللی دادگستری احکام 
به عنوان  را  اسرائیل  اقدامات  آن  در  و  کرده  صادر  اولیه ای 
نسل کشی توصیف می کند. همچنین این دادگاه اشغال و 
استعمار اسرائیل در کرانه باختری، غزه و بیت المقدس شرقی را 
نقض آشکار قوانین بین المللی اعلام کرد. حمایت آمریکایی ها 
از اقدامات اسرائیل به شدت در حال کاهش است و جوانان 
با  از یهودیان جوان آمریکایی(  آمریکایی )از جمله بسیاری 
واکنش منعطف دولت بایدن به اقدامات اسرائیل مخالف 

هستند.
در بخشی از این تحلیل با اشاره به انتقادات فراوان داخلی و 
خارجی از بنیامین نتانیاهو، در مورد وضعیت کنونی اسرائیل 

آمده است: انگشت اتهام به سوی نتانیاهو موجب نادیده گرفته 
شدن دلیل اصلی این اوضاع یعنی »فرسایش تدریجی تفکر 

راهبردی اسرائیل در ۵۰ سال گذشته« می شود.
فارن پالسی در ادامه ادعا کرد: صهیونیست های اولیه و نسل 
اول رهبران اسرائیل، استراتژیست های زیرکی بودند که با جلب 
حمایت قدرت های برتر جهانی )اتحاد جماهیر شوروی و ایالات 
متحده( به سوی هدفی دور از دسترس یعنی ایجاد یک کشور 

یهودی در میانه جهان عرب پیش می رفتند.
این مقاله تلاش برای برقراری ارتباط ویژه با ایالات متحده، 
جلب حمایت بین المللی، نفوذ فزاینده لابی های اسرائیلی در 
دولت های آمریکایی و ساخت زرادخانه مخفیانه تسلیحات 
هسته ای را از دستاوردهای رهبران پیشین رژیم صهیونیستی 
دانسته و نوشت: اشتباه اصلی رهبران بعدی، همانطور که 
محققان متفکر اسرائیلی بارها بر آن تاکید کرده اند، تصمیم به 
حفظ، اشغال و استعمار تدریجی کرانه باختری و غزه، به عنوان 
بخشی از تلاش )صهیونیسم( برای ایجاد »»سرائیل بزرگ« بود. 
این اشغال تنش اجتناب ناپذیری را بین شخصیت یهودی 
اسرائیل و سیستم دموکراتیک )ادعایی( آن ایجاد کرد. بدین 
معنا که این رژیم تنها با سرکوب حقوق سیاسی فلسطینیان و 
ایجاد یک سیستم نژادپرستانه توانست یک کشور یهودی باقی 
بماند. اسرائیل توانست از طریق پاکسازی قومی و یا نسل کشی 

بیشتر فلسطینی ها با مشکلات خود مقابله کند.
و  دیوید«  »کمپ  ننگین  قرارداد  به  اشاره  با  پالسی  فارن 
اشتهای غیرقابل مهار صهیونیست ها در تداوم اشغالگری در 
سرزمین های متعلق به فلسطینی ها و حمله به لبنان در سال 
۱۹۸۲)۱۳۶۰( نوشت: دولت های پی در پی اسرائیلی به گونه ای 
عمل کردند که مشکلات را بدتر و دامنه آن را گسترده تر کردند. 
این در حالی است که برقراری صلح با فلسطینی ها مستلزم آن 
است که اسرائیل از گسترش شهرک سازی در سرزمین های 
اشغالی دست کشیده و با فلسطینی ها برای ایجاد دولتی 

کارآمد، مؤثر و مشروع همکاری کند.
این مقاله آخرین و بارزترین نمونه شکست راهبردی اسرائیل را 
مخالفت شدید آن با تلاش های بین المللی برای مذاکره درباره 
فعالیت های برنامه هسته ای ایران عنوان کرد و افزود: اسرائیل، 
به دلایل راهبردی، می خواهد تنها سلاح هسته ای در خاورمیانه 

داشته باشد. به همین دلیل نتانیاهو و حامیان تندروی او، 
همراه با آیپک )کمیته روابط عمومی آمریکا-اسرائیل ( و گروه 
های جنگ طلب تر در لابی ایالات متحده اسرائیل، شدیدا با 
آن مخالفت کردند. این تندروها نقش کلیدی در متقاعد کردن 
دونالد ترامپ، رئیس جمهوری وقت آمریکا برای خروج از توافق 

در سال ۲۰۱۸)۱۳۹۶( ایفا کردند.
در بخش دیگری از این تحلیل معافیت از مجازات های جهانی 
ناشی از بهره مندی از حمایت ایالات متحده به عنوان دلیل 
مهم کاهش چشمگیر عملکرد راهبردی اسرائیل توصیف شده 
و آمده است: دوران حکومت نتانیاهو به عنوان طولانی ترین 
این مشکل  از  دیگری  بخش  اسرائیل  نخست وزیری  دوران 
است، به ویژه که اقدامات او تا حد زیادی ناشی از تامین منافع 
شخصی )یعنی تمایل به اجتناب از زندان برای فساد( صورت 

گرفته و نفوذ فزاینده راست مذهبی در دولت او مشهود است.
فارن پالسی در پایان نوشت: کشورهایی که هوشمندانه در مورد 
گزینه های راهبردی خود فکر نمی کنند، می توانند آسیب قابل 
توجهی به خود و دیگران وارد کنند. در همین راستا اقدامات 
اسرائیل چشم انداز بلندمدت این رژیم را تهدید و رفتار انتقام 
جویانه و کوته فکرانه آن برای چندین دهه صدمات عظیمی بر 
فلسطینیان بیگناه وارد کرده است. مهم تر این که راهبردهای 
به مقاومت  دادن  پایان  برای  اسرائیل شانس کمی  دفاعی 
فلسطین داشته است. از سوی دیگر نزدیکی ایالات متحده به 
این متحد نامنظم و بی فکر مشکلات جدی برای ایالات متحده 
ایجاد کرده است. اسرائیلی ها در حالی که از توجه و منابع 
)مالی، تسلیحاتی( آمریکایی ها بهره می برند موج دیگری از 
تروریسم ضد آمریکایی را ایجاد می کنند. بهترین کاری که 
حامیان اسرائیل در ایالات متحده می توانند انجام دهند این 
است که دموکرات ها و جمهوری خواهان را برای تلاش در تغییر 
مسیر دولت یهود تحت فشار قرار دهند، هدفی که هیچ نشانه 

روشنی از وقوع آن به این زودی دیده نمی شود.

»فارن پالسی« مدعی شد؛ 

زوال تفکر راهبردی تل  آویو فرا رسیده است؟

رویداد

رئیس جمهوری کره جنوبی همزمان با برگزاری رزمایش مشترک با آمریکا خواستار تقویت آمادگی علیه تحریکات همسایه شمالی این کشور 

شد. وی در جلسه روز گذشتۀ کابینه گفت که رزمایش »سپر آزادی اولچی« )Ulchi Freedom Shield( امسال بر روی یکپارچه سازی قابلیت 

های متحدان و برای جلوگیری از تهدیدات نظامی در حال تغییر و تحول، جنگ روانی و حملات سایبری کره شمالی متمرکز خواهد بود. 

یون همچنین هشدار داد که کره شمالی ممکن است در نخستین مرحله از درگیری، به دنبال ایجاد ناامنی و بی ثباتی مدنی از طریق ایجاد 

ناآرامی، تحریک و تبلیغات باشد.

رئیس جمهوری کره جنوبی خواستار آمادگی علیه تحریکات کره شمالی شد

سرمقاله

بین  الملل

یک رسانه ترکیه ای گزارش داد جنبش حماس معتقد است بر 
خلاف ایجاد نوعی خوش بینی از سوی آمریکا درباره مذاکرات 
از  فراتر  خواسته هایی  صهیونیستی  رژیم  غزه،  آتش بس 
برنامه های پیشین را مطرح کرده و هنوز به پیشنهاد کشورهای 

میانجی نیز پاسخی نداده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، یک رسانه ترکیه ای، روز دوشنبه 
گزارش داد که نمایندگان جنبش مقاومت اسلامی فلسطین 

)حماس( به ترکیه گفته اند که برخلاف مثبت اندیشی به نمایش 
گذاشته شده از سوی آمریکا، هیچ »تصویر خوش بینانه ای« در 
مذاکرات آتش بس با رژیم صهیونیستی وجود ندارد و این رژیم 

هنوز به میانجی های مذاکرات پاسخی نداده است.
خبرگزاری اسپوتنیک با اشاره به گزارش روزنامه »ترکیه« در این 
باره نوشت: هفته گذشته، دوحه میزبان مذاکرات آتش بس غزه 
با مشارکت قطر، مصر و آمریکا به عنوان کشورهای میانجی بود. 
رهبری حماس از مشارکت در مذاکرات به دلیل مشخص نبودن 

مفاد توافق خودداری کرده است.
این روزنامه گزارش داد که نمایندگان حماس گفته اند مقامات 
ارائه داده در  از مذاکرات  آمریکایی »تصویری خویش بینانه« 
صورتی که حقیقت ندارد و شروط مطرح شده از سوی رژیم 
صهیونیستی فراتر از سنارویی قبلی بود که در ۱۰ ژوئن توسط 
شورای امنیتی سازمان ملل و ۲ ژوئیه توسط حماس تایید شد.

افزون بر این، روزنامه ترکیه گزارش داد که رژیم صهیونیستی 
خواسته است حماس با حضور نظامیان اسرائیلی در گذرگاه 
فیلادلفیا موافقت کند. این رژیم همچنین می خواهد کننترل 
ایست بازرسی های گذرگاه نتزاریم و تردد ساکنان غزه را که از 

جنوب به شمال می آیند را در دست بگیرد.
طبق این گزارش، رژیم صهیونیستی فهرستی متشکل از ۲۰۰ نفر 

دارد که می گوید باید غزه و رام الله را ترک کنند.
این روزنامه همچنین در گزارش خود آورده است که حماس به 
مقامات ترکیه ای اطلاع داده که رژیم صهیوینستی در مذاکرات 

هفته گذشته، به پیشنهادات میانجی ها پاسخی نداده است.
روزنامه ترکیه در این گزارش نوشته حماس گمان می کند که 
هدف نهایی »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
در مذاکرات آتش بس زمان خریدن برای ادامه دادن به کارزار 

نظامی خود در غزه است.

جمعه  که  مذاکرات  میانجی  کشورهای  مشترک  بیانیه  در 
گذشته از سوی ریاست جمهوری مصر منتشر شد، مطرح شد که 
میانجی ها طرحی برای آتش بس را به طرفین جنگ ارائه داده اند 

که اختلافات میان آن ها را کاهش می دهد.
در این بیانیه همچنین مطرح شده است که مذاکرات دوحه 
جدی و سازنده بوده و مقامات ارشد این سه کشور، پیش از این 
آخر هفته، با هدف به نتیجه رساندن توافق طبق مفاد ارائه شده 

در روز جمعه، در قاهره دیدار خواهند کرد.
شمار شهدای فلسطینی بر اثر حملات رژیم صهیونیستی از 

ابتدای جنگ غزه، به بیش از ۴۰ هزار نفر رسیده است.
تحویل  روند  که  شرایطی  در  غزه  شهر  در  انسانی  وضعیت 
مرزی  گذرگاه های  شدن  تبدیل  دلیل  به  انسانی  کمک های 
به منطقه جنگی کند شده و کمبود شدید مواد غذایی، دارو، 

تجهیزات پزشکی و آب سالم وجود دارد، رو به وخامت است.

»رسانه ترکیه ای«: حماس برخلاف آمریکا تصور خوش بینانه ای دربارۀ مذاکرات آتش بس ندارد

پرشنگ خاکپور

سارا نصرتی
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نایب رئیس شورای اسلامی شهر کرج  با اشاره به اهمیت  
قانون جوانی جمعیت خواستار اجرای کامل و تحقق  آن در 
شهرداری شد وگفت: لایحه شهرداری با اصلاحات مصوب 
کمیسیون از زمان ابلاغ تا پایان مهلت قانونی به اتفاق آراء 

حاضرین اعضای شورای شهر به تصویب رسید.
به گزارش »دنیای هوادار«، فاطمه منعمی در یکصد و هفتاد 
و چهارمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر کرج گفت: 
اهمیت خانواده به عنوان هسته اصلی اجتماع، یکی از ارکان 
اقتدار ملی محسوب می شود و کشوری که دارای خانواده 
های مستحکم، پویا و رشد یافته باشد از انسجام و اقتدار 

ملی برخوردار خواهد بود.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر کرج اذعان کرد: 

شهرداری کرج در راستای اجرای ماده ۲۰ این 
قانون )مصوبه مجلس شورای اسلامی به 

 )۱۴۰۰/۸/۱۹ مورخ   ۲۷۸/۶۹۳۸۵ شماره 
از  حمایت  لایحه  تدوین  به  مبادرت 

کارکنان در قالب »قانون حمایت از 
به  جوانی جمعیت«    و  خانواده 

شرح ذیل نموده است:
به  ازدواج  مساعده  ۱-اعطای 
هر یک از پرسنل به مبلغ ۵۰۰ 
میلیون ریال با بازپرداخت ۲۴ 
طول  در  یکبار  )حداکثر  ماهه 

خدمت در شهرداری کرج(.

۲-اختصاص اقامت رایگان به مدت یک هفته به مناسبت 
ازدواج، در زائرسرای مشهد یا مجتمع اقامتی نشتارود و کمک 

هزینه سفر به مبلغ ۵۰ میلیون ریال به هر یک از پرسنل.
۳-تخصیص هدیه تولد برای فرزند اول به مبلغ ۱۵۰  میلیون 
ریال، فرزند دوم به مبلغ ۲۵۰ میلیون ریال و برای فرزند سوم 
و بالاتر به مبلغ ۵۰۰ میلیون ریال از تاریخ ابلاغ مصوبه، به 
هر یک از پرسنل. ضمناً درخصوص چند قلوها، معیار، تعداد 
فرزند بالاتر است، چنانچه فرزندان متولد شده چند قلو باشند، 
هدیه به تمامی فرزندان براساس شرح فوق تعلق می گیرد.

۴-ارائـه امتیـاز دورکـاری برای مـادرانی که امکان خدمت 
رسانی در قـالب دورکـاری برای ایشان میــسر است.

)فرزند اول تا ۹ ماه - فرزند دوم تا ۱۴ ماه - فرزند 
سوم تا ۱۸ ماه- فرزند چهارم تا ۲۴ ماه( از زمان 

ابلاغ به شهرداری.
به  کودک  مهد  هزینه  کمک  پرداخت   -۵
بانوان پرسنل)مشمول قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت( با قید ۳ 

برابر ابلاغیه دولت.
ماهیانه  هزینه  کمک  ۶-پرداخت 
به کارکنان و والدینی که دارای 
فرزند با بیماری های خاص 
از جمله : سرطان- سندرم 
هموفیلی-  داون- 
 - ماژور  تالاسمی 

کلیوی )دیالیز( - دیابت - MS- بیماری های نادر و معلول جسمی 
و حرکتی شدید به مبلغ ۵۰ میلیون ریال )بدون در نظر گرفتن 

سقف سنی فرزند و با تائید دانشکده علوم پزشکی استان(.
۷- برای کارکنانی که فرزند سوم آن ها بعد از ابلاغ مصوبه 
جوانی جمعیت متولد شده اند، صرفاً پرداخت بیمه و مالیات 
حقوق برای کلیه افراد تحت تکفل ایشان به عهده شهرداری 
خواهد بود )تا زمانی که فرزندان تحت تکفل پدر و مادر 

هستند(.
۸- پرداخت کمک هزینه نگهداری فرزندان سوم به بعد به 
شرط چندقلویی در قالب رفاهی با عنوان »کمک هزینه 

جوانی جمعیت« ماهیانه به مبلغ ۵۰ میلیون ریال.
۹- پرداخت کمک هزینه فرزندآوری از طریق شهرداری کرج 
برای مادران نابارور تا سقف یک میلیارد ریال و بازپرداخت 

۳۶ ماهه.
۱۰- تمام موارد ذکر شده در قانون جوانی جمعیت، برای 
دستگاه های اجرایی در شهرداری کلانشهر کرج لازم الاجرا 

است.
تبصره: کلیه بندهای فوق از زمان ابلاغ به شهرداری تا پایان 

مهلت قانونی قابلیت اجرا خواهد داشت.
تطبیق  هیأت  در  اینکه  با  توجه  با  کرد:  خاطرنشان  وی 
فرمانداری هیچ گونه مغایرتی با قانون اعلام نشده است 
مصوبه فوق جهت اجرا به زودی به شهرداری ابلاغ می شود. 
امیدواریم با تصویب این قانون بتوانیم دغدغه های فکری 

همکارانمان را تا حدودی حل و فصل کنیم.

»مهدی عباسی« -رئیس پارک علم و فناوری استان البرز- اعلام کرد: شمار شرکت های دانش بنیان این استان در سال جاری به 

۴۸۴ واحد رسیده است. ۳۰۸ شرکت دانش بنیان تا پایان سال ۱۴۰۱ در استان البرز فعال بود که اکنون شاهد رشد حدود ۵۰ درصدی 

آن  ها هستیم. اکنون ۱۳۳ شرکت دانش بنیان عضو پارک علم و فناوری البرز هستند درحالی که تعداد این شرکت ها تا ۲ سال 

پیش ۷۹ شرکت بود. استان البرز با این ۴۸۴ شرکت دانش بنیان رتبه چهارم کشور را به لحاظ تعداد دانش بنیان ها را دارد؛ این 

استان با داشتن ۶۰ شرکت دارویی دانش بنیان رتبه دوم کشوری را به خود اختصاص داده است.

شمار شرکت های دانش بنیان البرز به ۴۸۴ واحد رسید

در شهر

»نایب رئیس شورای اسلامی شهر«:

قانون حمایت از کارکنان در قالب جوانی جمعیت  اجرایی می شود

از »البرز« چه  خبر؟

عضو شورای اسلامی شهر کرج بر توسعه و تجهیز ایستگاه 
های آتش نشانی متناسب با نیاز هر منطقه و محدوده 
جغرافیایی و میزان خطرپذیری و نا ایمن بودن آن نقطه در 

مواقع بحران تاکید کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مریم قهرمانی صارم با همراهی 
علیرضا رحیمی عضو شورای اسلامی شهر کرج در بازدید 
از روند تکمیل ایستگاه های آتش نشانی بیلقان و کلاک 
اظهارداشت: آتش نشانی یکی از حوزه های مهم و بحرانی در 

حفظ امنیت و سلامت عمومی جامعه است.
عضو شورای اسلامی شهر کرج اذعان کرد: یکی از عوامل 

اساسی در مدیریت و مبارزه با حریق، استفاده از 
انواع ایستگاه آتش نشانی با تجهیزات و ابزارهای 
مناسب می باشد. این ایستگاه ها نقش اساسی 

خاموش  مصدومان،  به  امدادرسانی  در 
کردن حریق ها و کنترل وضعیت های 

بحرانی بخصوص در مواقع حوادث 
رانندگی دارند.

مریم قهرمانی صارم بر تسریع در 
تجهیز و توسعه ایستگاه های 
آتشنشانی بیلقان و کلاک تاکید 

کرد و افزود : اگر مردم به اهمیت ایمنی پی 
ببرند و مسائل رانندگی را در جاده ها و 
زندگی خود رعایت کنند ما کمتر به ساخت 

ایستگاه جدید روی می آوریم.
ایستگاه  تجهیز   کرد:  تصریح  وی 
های آتش نشانی در منطقه بیلقان 
آمد  و  رفت  به  باتوجه  کلاک  و 
بین  تجاری  اماکن  خودروها، 
راهی برای پوشش دهی حوادث 

غیرمترقبه ضروری است.

عضو شورای اسلامی شهر کرج با تاکید بر ضرورت تجهیز 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرج به 
نردبان ۶۴ متری، گفت: مدیریت شهری عملیات اجرایی 
ساخت ایستگاه آتش نشانی محله شعبان آباد را هر چه 

سریعتر آغاز نماید.
به گزارش »دنیای هوادار«، علیرضا رحیمی محمودآبادی 
و  نشانی  آتش  سازمان  مدیره  هیأت  جلسه  حاشیه  در 
خدمات ایمنی به اتفاق اعضای شورا عمارایزدیار و مریم 
قهرمانی ناظرین این سازمان از مجموعه و امکانات سازمان 
آتش نشانی بازدید کرد و اظهار داشت: با توجه به وجود 

ساختمان های بلند و گسترش برج  سازی، نردبان هیدرولیک 
یکی از نیازهای شهرداری در زمان وقوع حادثه است.

رحیمی ضمن قدردانی از تلاش مدیریت شهری در راستای 
خرید نردبان ۳۵ متری، خواستار خرید نردبان ۶۴ متری 

طبق مصوبه شورای اسلامی شهر کرج شد.
عضو شورای اسلامی شهر تاکید کرد: مدیریت شهری باید 
هرچه سریع  تر نسبت به خرید این نردبان استراتژیک در 
ساختمان های بلند مرتبه شهر در زمان های بحرانی و حادثه 
های آتش و نجات در جهت اطفاء حریق، حفاظت از سرمایه 
های جانی و مالی شهر، ایجاد امنیت روانی و ارائه خدمات 

مطلوب در حداقل زمان ممکن برای شهروندان اقدام کند.
رحیمی در ادامه به دو ایستگاه موقت و پنلی در منطقه 
غرب بلوار ارم اشاره کرد و بیان داشت: با توجه به تراکم 
جمعیت و نوع شهرسازی در محلات غرب بلوار ارم مهرشهر 
متاسفانه هیچ ایستگاه ثابت و تجهیز شده در این منطقه 

وجود ندارد.
 B وی ضمن یادآوری ساخت ایستگاه آتش نشانی کلاس
که در محله شعبان آباد مهرشهر واقع در منطقه ۴ شهرداری 
کرج طراحی و پیمانکار آن انتخاب شده، تاکید کرد: هرچه 

سریع  تر مدیریت شهری عملیات اجرایی آن را آغاز نماید.

»عضو شورای شهر« تأکید کرد؛ عزم مدیریت شهری برای توسعۀ ایستگاه  های آتش  نشانی

»عضو شورای شهر« خواستار شد؛ لزوم تجهیز سازمان آتش نشانی کرج به نردبان ۶۴ متری

»شهردار« تأکید کرد؛ 

تحولات مثبت 

در انتظار کرج  نشینان 

شهردار کرج در مراسم افتتاح پارک شهدای اصناف با ابراز 
خرسندی از پیشرفت پروژه های عمرانی شهرکرج، خبر از 
گفت:  و  داد  نزدیک  آینده  در  دیگر  پروژه  افتتاح چندین 
شهروندان به زودی شاهد تحولات مثبتی در سطح شهر 

خواهند بود.

مراسم  در  کیانی،  مهرداد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
افتتاحیه سه پارک جدید شهدای اصناف، بولوار دودانگه 
شورای  اعضای  کرج،  فرماندار  به  خیرمقدم  با  نامجو،  و 
شهر، اصحاب رسانه و شهروندان، از پیشرفت قابل توجه 

پروژه های عمرانی در شهر کرج اظهار رضایت کرد.

در  افتتاح شده  پارک  این هشتمین  اینکه  بیان  با   وی 
دوره مدیریت شهری ششم است، نوید افتتاح چندین پروژه 

دیگر در آینده نزدیک را داد.

کیانی با اشاره به اینکه شهر کرج به یک کارگاه عمرانی 
در  پروژه فعال  از وجود چندین  تبدیل شده است،  بزرگ 
سطح شهر خبر داد و تأکید کرد که اجرای این پروژه ها 

تحولات مثبتی را برای شهر به همراه خواهد داشت.

اقدام مهم دیگری  از  ادامه سخنان خود  شهردار کرج در 
خبر داد و گفت: برای اولین بار ۴ هزار فقره وام ۴ درصدی 

از طریق بانک عامل در اختیار همکاران قرار گرفته است.

وی همچنین بر تلاش مدیریت شهری برای بهبود وضعیت 
معیشتی کارگران و کارمندان در راستای عدالت توزیعی 

تأکید کرد.

کیانی با اشاره به دغدغه های شهروندان در خصوص تقاطع 
شیخ آباد، گفت: این پروژه بیش از دو دهه است مردم را 
درگیر کرده است و بزودی لایحه آن به شورای شهر ارائه 

خواهد شد.

شهردار کرج به برخی از دستاوردهای مهم مدیریت شهری 
کرج،  از  فردیس  شهر  انتزاع  گفت:  و  کرد  اشاره  ششم 
تکمیل اتوبوس های تندرو و بزرگراه شمالی از جمله این 

دستاوردها هستند.

 وی همچنین در پایان خبر خوشی برای شهروندان کرجی 
به  سلطانی  شهید  میدان  تا  کرج  مترو  گفت:  و  داشت 
طور کامل تکمیل شده است و با آوردن رام جدید قطار 

می توانیم از آن بهره برداری کنیم.

کاروان درمانی تامین اجتماعی 

البرز راهی مرز مهران شد

کاروان بهداشتی درمانی مدیریت درمان تامین اجتماعی استان 
البرز برای خدمات رسانی به زائران اربعین حسینی شامگاه 

یکشنبه راهی مرزبین المللی مهران در استان ایلام شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی مدیریت 
درمان تامین اجتماعی استان البرز، این کاروان متشکل 
از ۱۴ نفر از نیروهای متخصص حوزه درمان است که به 
منظور ارائه خدمت به زائرین حسینی به مرز مهران اعزام 

شد.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان البرز در مراسم اعزام این 
کاروان درمانی اظهار کرد: قدم برداشتن در راه امام حسین )ع( 
و خدمت به زائران حسینی توفیقی بزرگی است که نصیب 

امدادگران گرانقدر شده است.

مدیریت درمان تامین اجتماعی استان البرز از سوی سازمان 
تامین  درمان  مدیریت  معین  عنوان  به  اجتماعی  تامین 
اجتماعی استان ایلام به منظور پوشش و ارائه خدمات درمانی 
به زائران حسینی در طول مراسم پیاده روی اربعین حسینی در 

مرز مهران تعیین شده است.

گوشه  وکنار
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بلاگرها دربارۀ تست SPF ضد آفتاب  ها چه می  گویند؟ 

آدرس غلط!

بهداشتی  و  آرایشی  فرآورده های  کنترل  آزمایشگاه  رئیس 
پی  دارو گفت: تست »اس  و  غذا  آزمایشگاه مرجع سازمان 
اف« )SPF( ضدآفتاب تنها در آزمایشگاه سازمان غذا و دارو و 
آزمایشگاه های همکار این سازمان انجام می شود و سایر تست ها 

به هیچ وجه علمی و دقیق نیست.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از سازمان غذا و دارو، شهرام 
شعیبی در خصوص اقدام برخی بلاگرهای حوزه زیبایی نسبت 
به تست SPF ضدآفتاب ها افزود: هیچ یک از روش های آزمایش 
توسط افراد در محیط غیرآزمایشگاهی قابل اعتماد نیست و 

تست SPF تنها با دستگاه های مخصوص امکان پذیر است.

محصولات  از  بسیاری  کارایی  آزمون های  کرد:  تصریح  وی 
سلامت محور که در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی 
توسط بلاگرها صورت می گیرد، غیرعلمی بوده و تنها برای جذب 

دنبال کننده و کسب درآمد است.

بهداشتی  و  آرایشی  فرآورده های  کنترل  آزمایشگاه  رئیس 
گفت: تمامی محصولات آرایشی و بهداشتی تولید داخل 
که دارای مجوز از سازمان غذا و دارو هستند، آزمایش های 
لازم کیفیت، کارایی و عدم وجود مواد مضر را می گذرانند و 
در صورت تایید وارد بازار می شوند. بنابراین مردم می توانند 
تمام محصولاتی را که دارای مجوز هستند با خاطر آسوده 

استفاده کنند.

SPF یا فاکتور محافظت در برابرآفتاب، واحد اندازه گیری 
است که نشان می دهد یک ضد آفتاب تا چه حد از پوست 
آسیب  سوختگی،  آفتاب  باعث  که   UVB اشعه  مقابل  در 
پوستی و سرطان می شود، محافظت می کند. متخصصان 
با SPF 15 تا 30 را توصیه  از ضد آفتاب  پوست استفاده 

می کنند.

۳۰ درصد ظرفیت پارکینگ 

مرزی خالی است

رئیس پلیس راهور فراجا با اعلام خالی بودن ۳۰ درصد ظرفیت 
پارکینگ خودرویی مرزهای منتهی به پیاده روی اربعین گفت: 
با توجه به نزدیک شدن به روز اربعین، همچنان در بسیاری از 
جاده ها شاهد افزایش بار ترافیکی وسایل نقلیه، اعم از شخصی 

و عمومی هستیم.

سردار  راهور،  پلیس  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
سیدتیمور حسینی روز گذشته با تأکید بر افزایش ۱۶ درصدی 
تقاضای سفر اربعین از طریق مرزهای زمینی نسبت به سال 
گذشته، افزود: بنابر رصد و پایش های صورت گرفته از تمامی 
جاده های منتهی به مرزها، مشخص شد که از ظهر امروز با 

افزایش تردد در مسیر بازگشت زائران مواجه هستیم.

وی افزود: این امر نشان می دهد که زائران با مدیریت صحیح 
زمان سفر، توانسته اند با کمترین ترافیک، حادثه و معطلی از 
مرزها عبور کرده، زیارت خود را انجام دهند و اکنون در حال 

بازگشت به شهرهای خود هستند.

این مقام ارشد انتظامی تأکید کرد: با توجه به اینکه موج 
بازگشت زائران با تردد زائرین به سمت مرزها تلاقی پیدا کرده، 
لازم است تا توجه ویژه ای به مدیریت راه و جاده ها از سوی 
تمامی مأموران پلیس راه و راهور در سطح جاده ها صورت 
گیرد. به همین منظور، با استقرار تیم های پلیسی و استفاده 
از تجهیزات نوین ترافیکی، لحظه به لحظه در حال رصد جاده ها 
هستیم تا در صورت لزوم با محدودیت هایی در تردد، بتوانیم به 

کاهش بار ترافیکی کمک کنیم.

رئیس پلیس راهور فراجا همچنین با اشاره به اهمیت مدیریت 
تردد وسایل نقلیه عمومی و نیاز شدید شهرهای مرزی برای 
جابجایی زائران، افزود: با توجه به آغاز موج بازگشت زائران، باید 
با کمک سایر دستگاه های مرتبط با حمل و نقل زائران و تأمین 
تعداد مورد نیاز وسایل نقلیه برای جابجایی به شهرهایی که 
زائران بیشتری دارند، به کاهش بار ترافیک و همچنین کاهش 

آمار تصادفات توجه ویژه ای داشته باشیم.

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
تجهیزات پزشکی کشور گفت: نباید اجازه داد 
که مافیای قدرت طلب و طرفداران ارز ارزان 
که تاکنون با تخریب تولید داخلی به منافع 
خود رسیده اند، با ابزار رسانه ای فضای بازار را 

مختل کنند.
امنای  هیات  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
صرفه جویی ارزی در معالجه بیماران، در سال 
۱۳۶۴ در اوج تحریم  های استکبار جهانی، به 
پیشنهاد زنده یاد دکتر عباس شیبانی، برای 
مقابله با تبعات انسانی این تحریم ها، دفتری 
تحت عنوان هیات امنای تبصره لایحه ارزی 
)یا به اختصار هیات امنای ارزی( در وزارت 
بهداری آن زمان شکل گرفت که وظیفه آن 
رسیدگی به وضعیت بیماران نیازمند به اعزام 
این  به  مساعدتی  ارز  تخصیص  خارج،  به 
سازی  فراهم  امکان،  صورت  در  و  بیماران 

زمینه درمان آنان در داخل کشور بود.
زمان  در  کشور  وضعیت  بهتر  تداعی  برای 
لایحه  تبصره  امنای  هیات  دفتر  تاسیس 
پزشکی  وضعیت های  از  تعدادی  به  ارزی 
که بیماران مبتلا به آن  ها، نیاز به اعزام به 
خارج از کشور داشتند، شامل درمان سنگ 
کلیه، درمان کاتاراکت )آب مروارید( و انجام 
آنژیوگرافی برای تشخیص بیماری های قلبی 
بود و اکنون خدمات گسترده ای در زمینه 
تامین تجهیزات پزشکی مراکز درمانی و کمک 

به بیماران نیازمندان ارائه می دهد.
امنای  فعالیت هیات  اهمیت  به  توجه  با 
صرفه جویی ارزی گفت گویی با عبدالرضا 
یعقوب زاده رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان تجهیزات پزشکی انجام شده که 

به شرح زیر است:

در  ارزی  صرفه جویی  امنای  هیات  نقش 
حمایت از تولید داخلی چگونه بوده است؟

پنج  طی  ارزی  صرفه جویی  امنای  هیات 
سال گذشته نشان داده که یکی از حامیان 
اصلی تولید داخلی، به ویژه در حوزه تجهیزات 
پزشکی است. این نهاد با پایبندی به قوانین 
حمایتی از تولید داخل، فرصت های زیادی را 
برای شرکت های دانش بنیان نوپا فراهم کرده 

است.
بیمارستانی  تجهیزات  از  درصد   ۹۰ حدود 
خریداری شده توسط هیات امنا از تولیدات 
کاهش  باعث  رویکرد  این  بوده  داخلی 
صرفه جویی  و  واردات  به  کشور  وابستگی 

ارزی قابل توجهی شده و در عین حال، این 
حمایت ها به ایجاد اشتغال و توسعه صنایع 
دانش بنیان داخلی کمک شایانی کرده است.

به تازگی انتقادهایی به عملکرد هیات امنای 
این  در  شما  نظر  است.  شده  مطرح  ارزی 

خصوص چیست؟
متأسفانه، برخی از افراد که در سال های اخیر 
به دلیل حمایت هیات امنا از تولیدات داخلی 
منافع خود را از دست داده اند، سعی در تخریب 
این نهاد دارند. این افراد با انتشار تهمت ها و 
اخبار کذب تلاش می کنند تا چهره مردمی 
این هیات را خدشه دار کنند. این حملات 

بیشتر از سوی کسانی است که با استفاده از 
ارز ارزان به دنبال منافع شخصی خود هستند؛ 
در حقیقت، این گروه ها با ابزارهای رسانه ای 
و شبکه سازی سعی در اعمال فشار بر مدیران 
تصمیم گیر دارند تا خواسته های غیرقانونی 

خود را دیکته کنند.

به  ارزان  ارز  تخصیص  مورد  در  نظرتان 
تجهیزات پزشکی چیست؟

ما و همه تولیدکنندگان این کشور، به هیچ 
وجه موافق افزایش هزینه های درمان نیستیم 

و همواره تلاش کرده ایم تا بار مالی اضافی بر 
دوش مردم نیفتد اما در عین حال نمی توانیم 
برای  ارزی کشور  موافق حراج کردن منابع 

منفعت طلبی عده ای خاص باشیم.
مردم  نام  پشت  اغلب  افراد  این  متأسفانه 
پنهان می شوند و به اسم حمایت از جامعه، 
ارزهای دولتی را برای منافع شخصی خود 
باید  ارزشمند  استفاده می کنند. این منابع 
به طور شفاف و کارآمد صرف بهبود وضعیت 

درمان و رفاه عمومی شوند.
معتقدیم که با اصلاح سیاست های تخصیص 
ارز، می توان نه تنها کالاهای درمانی را با قیمتی 
نهایی  مصرف کنندگان  دست  به  مناسب تر 

رساند، بلکه از وقوع فساد و سوءاستفاده هایی 
که تاکنون رخ داده، جلوگیری کرد. برای مثال، 
پیشنهاد ما این است که به جای دادن ارز 
ارزان به گروه های خاص، این منابع به شکلی 
مدیریت شود که هم سلامت مردم حفظ شود 
و هم از سوءاستفاده هایی مانند چای دبش 

جلوگیری شود.

و  تولیدکنندگان  اتحادیه  رئیس  به عنوان 
صادرکنندگان تجهیزات پزشکی، چه انتظاری 

از مسئولان دارید؟
انتظار ما این است که مسئولان نظارتی و 
امنیتی با دقت بیشتری به این مسائل توجه 
کنند و با شفافیت بیشتری به مدیریت منابع 
مافیای  که  داد  اجازه  نباید  بپردازند.  ارزی 
قدرت طلب و طرفداران ارز ارزان که تاکنون با 
تخریب تولید داخلی به منافع خود رسیده اند، 

با ابزار رسانه ای فضای بازار را مختل کنند.
امیدواریم که با بازنگری در قوانین حمایتی 
از تولید داخل، زمینه برای حمایت بهتر از 
مصرف کنندگان  و  داخلی  تولیدکنندگان 
به  اصلاحات  این  نهایت،  در  شود.  فراهم 
نفع کل کشور خواهد بود و نه فقط گروهی 

خاص.

فعلی  وضعیت  بهبود  برای  پیشنهادی  آیا 
دارید؟

این اتحادیه پیشنهادی ارایه کرده که با اجرای 
آن می توان کالاهای مورد نیاز بخش درمان 
را با قیمتی مناسب تر از وضعیت فعلی به 
مصرف کننده نهایی رساند. این طرح همچنین 
از فسادهای مرتبط با واردات و تخصیص ارز 

جلوگیری خواهد کرد.
نحوه  در  بازنگری  با  مسئولان  امیدواریم 
تخصیص ارز و توجه به تجارب سایر کشورها، 
هم  تا  کنند  طی  را  لازم  اصلاحات  مسیر 
تولید داخلی تقویت شود و هم رفاه عمومی 

تضمین شود.

»دنیای هوادار« گزارش می  دهد؛

سایۀ شوم مافیای ارز بر سر تجهیزات پزشکی داخلی

رئیس جمعیت هلال احمر کشور روز گذشته برای بررسی روند خدمات رسانی به زائران، از مرز چذابه بازدید کرد.

پیرحسین کولیوند که روز گذشته از طریق فرودگاه آبادان وارد استان خوزستان شد ابتدا از روند خدمات رسانی به زائران در مرز 

شلمچه بازدید کرد. وی همچنین در این سفر از پایگاه های امداد و نجات هلال احمر، درمانگاه ها، سایبان های تعبیه شده در مرز 

چذابه جهت فراهم آوردن رفاه حال زائران، تونل های هوای سرد و همچنین روند تردد زائران و بررسی حفظ سلامت آنها بازدید به 

عمل آورد. در این بازدید محمد خانچی معاون استاندار خوزستان، وحید شعبانی مدیرعامل و برخی از معاونین جمعیت هلال احمر 

خوزستان، کولیوند را همراهی کردند.

رئیس هلال  احمر کشور از پایانۀ مرزی چذابه بازدید کرد بهداشت

داستان جلد

رقیه نوری

رئیس پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور گفت: بر 
اساس مطالعات انجام شده، افزایش دما و کاهش بارش 
از مهم ترین عوامل کاهش سطح آب دریای خزر به شمار 

می روند.
»مهدی رهنما« درباره عوامل موثر در پسرفت آب دریای 
خزر طی سال  های اخیر اظهار داشت: این وضعیت هم 
عامل انسانی و هم عامل طبیعی دارد. عمیق ترین بخش 
دریای خزر به سمت ایران است؛ بنابراین تاثیر رودخانه ولگا 
و سدهای آن بر ایران به  قدری نیست تا به عنوان یک 
عامل موثر بر کاهش سطح دریا در سمت کشورمان از آن 

نام ببریم.

وی اضافه کرد: بررسی ها نشان می دهد از دهه ۵۰ شمسی تا 
اواخر سال ۱۴۰۲ سطح آب دریای خزر دوره نوسانی داشته 
است. با مقایسه آن با عوامل طبیعی می بینیم تغییرات 

اقلیمی عامل مهمی در پسرفت آب دریای خزر بوده است.
رئیس پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور ادامه داد: 
کمترین سطح آب دریای خزر حدود سال ۵۶ شمسی ثبت 
شد و تقریبا منفی ۳۰ متر بود. سطح آب این پهنه آبی از 
سال ۵۷ افزایش یافت و بیشترین  میزان آن دهه ۷۰ ثبت 
شد. از این زمان دوباره روند کاهشی آن آغاز شد. فقط طی ۲ 
سال افزایش یافت و اکنون به حدود منفی ۲۷ متر کاهش 

سطح آب رسیده ایم.
وی درباره علل کاهش سطح آب دریای خزر، گفت: میزان 
آب ورودی به این دریا کاهش یافته است. مستحدثاتی روی 

رودخانه هایی مانند سفیدرود و سایر رودخانه هایی که از رشته 
کوه البرز سرچشمه می گیرند و وارد دریای خزر می شوند، 
احداث شده است که جریان آب رودخانه ها را ذخیره می  
کنیم؛ بنابراین ورودی های آب دریای خزر را کاهش داده ایم.

رئیس پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور ادامه داد: 
میزان جمعیت ساکن در سواحل دریای خزر به دلیل رشد 
جمعیت، همچنین مهاجرت  های انجام شده به این منطقه 
افزایش زیادی پیدا کرده که موجب افزایش مصرف آب به  
ویژه منابع آب زیرزمینی که ارتباط مستقیم با آب دریا دارد، 

شده است.
اقلیمی،  تغییرات  کنار  در  عوامل  این  اضافه کرد:  رهنما 
کاهش بارش و افزایش دما موجب کاهش سطح آب دریای 

خزر شده است.

»رئیس پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور« پاسخ داد؛ چرا سطح آب دریای خزر کاهش پیدا کرده است؟

محمد ملک  دار
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مدیر عامل شرکت بازآفرینی شهری ایران گفت: در آینده نزدیک 
و با استفاده از هوش مصنوعی، امکان ساخت سالیانه ۵۰۰ هزار 

واحد مسکونی در بافت های فرسوده وجود دارد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از شرکت بازآفرینی شهری 
ایران، »محمد آیینی« در جلسه شورای نوسازی مسکن شرکت 
بازآفرینی شهری ایران بر ضرورت تشکیل پنجره واحد بازآفرینی 
تا  این دوره تلاش شد  در  تاکید و عنوان کرد:  ایران  شهری 
برگزاری نشست های تخصصی به استان ها واگذار شود و در 
راه  ادارات کل  در  از ۱۴۰ نشست تخصصی  این مدت بیش 
و شهرسازی استان ها، ۸۴ نشست توسط دبیرخانه های انتقال 
تجارب بازآفرینی شهری و پنج نشست تخصصی نیز توسط 

شرکت بازآفرینی شهری برگزار شد.
ورود جدی ۷۰۰ شهرداری به حوزه بازآفرینی شهری

معاون وزیر راه و شهرسازی با یادآوری این که هم اکنون بیش 
از ۷۰۰ شهرداری به طور جدی به حوزه بازآفرینی شهری ورود 
پیدا کرده اند، تصریح کرد: در این بین نباید از نقش مهم بخش 
خصوصی غافل شد، بخش خصوصی از امکانات بیشتری برای 
استفاده از فناوری های نوین و هوش مصنوعی برخوردار است 
و انتظار می رود با استفاده از هوش مصنوعی در حوزه بازآفرینی 

شهری این امر شتاب بیشتری بگیرد.

آیینی ادامه داد: در بازآفرینی شهری همواره کیفیت بر کمیت 
ارجح است و استفاده از فضای هوش مصنوعی کمک مهمی 
به ارتقای کیفیت بازآفرینی می کند. هوش مصنوعی می تواند 
هم در تهیه طرح های کارآمد و با کمترین نقطه ضعف و هم 
در اجرا در بازآفرینی شهری موثر واقع شود؛ امیدوارم استفاده از 
هوش مصنوعی فتح بابی برای تحول کیفی در حوزه بازآفرینی 

شهری باشد.
در ادامه جلسه »محمد حسین اژدری« عضو هیات مدیره شرکت 
نوسـازان منطقه جنـوب شـرق تهـران با اشاره به اینکه این 
سازمان با مشارکت تعدادی از بانک ها شکل گرفت و به عنوان 
بازوی عملیاتی و اجرایی شهرداری تهران در حوزه نوسازی و 
برای  داشت:  اظهار  به شمار می رود،  تهران  بازآفرینی شهری 
شتاب بخشی به نوسازی بافت های فرسوده نیاز است با کمک 
شرکت بازآفرینی شهری ایران و سازمان نوسازی شهرداری تهران 
بستر مشارکت و حضور جدی بخش خصوصی در بافت های 
فرسوده و بافت فرسوده تاریخی فراهم شود تا شاهد روند جدی 

در نوسازی این بافت ها باشیم.
فرسوده،  بافت های  نوسازی  در  تسریع  برای  ادامه داد:  وی 
هوشمندسازی در فرآیند بازآفرینی را در دستور کار قرار دادیم 
و در این راستا با همکاری سازمان برنامه و بودجه کشور و 

بازآفرینی  واحد  پنجره  ایجاد  طرح  ذی نفعان  سایر  مشارکت 
شهری را مطرح کردیم.

اژدری گفت: پیش بینی می شود با راه اندازی این پنجره واحد 
شاهد فصل نوینی در بازآفرینی شهری باشیم. همچنین تلاش 
بر این است انجمن صنفی توسعه گران را راه اندازی کنیم که 
به طور قطع در پیشبرد اهداف بازآفرینی شهری تاثیر مثبتی 

خواهد داشت.
ملی  ستاد  دفتر  مدیرکل  استادی«  »منصور  جلسه  این  در 
بازآفرینی شهری پایدار شرکت بازآفرینی شهری ایران از صدور 
۳۰۰ هزار پروانه ساخت و ساز در بافت های فرسوده از سال ۱۴۰۰ 
تاکنون خبر داد و گفت: بر اساس اطلاعات بارگذاری شده بر 
روی سامانه ستاد ملی، تعداد واحدهای وارد شده از ابتدای 
در  واحد  تعداد  و  واحد  و ۱۲۰  تا کنون ۴۶ هزار  سال ۱۴۰۳ 
پروانه های صادره در این مدت ۲۷ هزار و ۶۹۷ واحد بوده است.
هدایت  و  راهبری  دفتر  سرپرست  نوروزیان«  »محمدمهدی 
طرح های بازآفرینی شرکت بازآفرینی شهری ایران نیز گزارشی از 
روند اجرای بسته های تشویقی ارائه کرد و گفت: هم اکنون ۶۹۷ 
شهر مشمول اجرای بسته تشویقی ۱۹ بندی هستند که از این 
تعداد ۶۲۶ شهر این بسته را اجرا می کنند، ۳۲۴ شهر مصوبه 
شورای عالی معماری و شهرسازی و ۳۰۲ شهر نیز بسته بومی 

مختص شهر خود را تصویب کرده و اجرا می کنند. در مجموع 
۹۴ درصد از مساحت بافت های ناکارآمد شهری تحت پوشش 

این بسته تشویقی قرار دارد.

بازار آسیا پس از رالی هفته گذشته در روز گذشته )۱۹ آگوست( دچار تنش شد. شاخص های عمده سهام در منطقه آسیا-اقیانوسیه در روز دوشنبه پس از افزایش هفته گذشته، پیش از 

تصمیم چین برای نرخ بهره در روز سه شنبه، متفاوت معامله شدند. معامله گران همچنین داده های منتشر شده تورم ژاپن در روز جمعه را ارزیابی خواهند کرد. مارکت نوشت، شاخص 

سهام استرالیا در ساعت چهار و ۱۷ دقیقه صبح به وقت اروپا ۰.۰۶ درصد کاهش یافت. کوسپی کامپوزیت کره جنوبی یک دقیقه بعد ۰.۳۳ درصد نزول کرد. هنگ سنگ هنگ کنگ در 

ساعت چهار و ۱۸ دقیقه صبح به وقت اروپا ۱.۳۲ درصد افزایش یافت، در حالی که کامپوزیت شانگهای و شنژن کامپوزیت به ترتیب ۰.۶۹ درصد و ۰.۵۶ درصد افزایش یافتند. نیکی ۲۲۵ 

ژاپن ۰.۰۹ درصد در ساعت چهار و ۱۹ دقیقه صبح به وقت اروپا افت کرد.

تنش در بازار آسیا

فرهنگی

امکان ساخت سالیانه نیم میلیون واحد مسکونی در بافت های فرسوده با هوش مصنوعی!

مسکن

شرکت آب و فاضلاب استان البرز در نظر دارد اجرای عملیات 2770 متر اصلاح شبکه و 165 فقره اصلاح انشعاب آب در محدوده امور آبفا نظرآباد را از محل منابع داخلی شرکت و از طریق مناقصه عمومی به پیمانکار واجد 
شرایط و دارای حداقل رتبه 5 آب واگذار نماید.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir با شماره فراخوان 2003005186000105  
انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی, مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهینامه امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

برآورد پروژه, مدت اجرای پروژه, نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: برآورد براساس فهارس بهاء شبکه توزیع آب، ابنیه و انتقال و توزیع آب روستایی سال 1403, مبلغ 21.534.817.058 ریال و مدت اجرای کار 4 
)چهار( ماه و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 1.076.740.853 ریال بصورت یکی از تضامین ذکر شده در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره 123402/ت 50659/هـ مورخ 94/09/22 می باشد.

مهلت تحویل اسناد مناقصه: مناقصه گران علاوه بر بارگذاری فایلهای PDFتا ساعت 9 روز یکشنبه مورخ 1403/06/18, موظف به ارائه اصل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار در پاکت لاک و مهر شده تا ساعت 10 همان روز 
به دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان البرز می باشند.

تاریخ بازگشایی پاکات : ساعت 13:30 روز یکشنبه مورخ 1403/06/18خواهد بود.
نحوه دریافت اسناد مناقصه: داوطلبان می توانند به منظور دریافت اسناد مناقصه از تاریخ 1403/05/30 تا ساعت 19 روز شنبه مورخ 1403/06/03  از طریق سامانه ستاد به آدرس www.setadiran.ir اقدام نمایند. تلفن تماس: 32117149- 026  

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.
جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات به آدرس )iets.mporg.ir( مراجعه نمایید./22351      شناسه: 1772758

شرکت آب وفاضلاب استان البرز
»سهامی خاص«

سیستم مدیریت یکپارچه / کد 10/43/02/ف

گهی تجديد مناقصه عمومی يک مرحله ای )شماره 105/ی ج/1403( آ

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان با اشاره به تداوم 
استمرار همکاری  لزوم  بر  استان،  در  رطوبت شدید  و  گرما 

مشترکان برای تامین برق پایدار در استان تاکید کرد.
با  علی خدری  ایرنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اشاره به اینکه روز جمعه که یک روز تعطیل است مصرف 
برق نسبت به روزهای قبل از آن کاهش چندانی نداشت و 
به عدد چهار هزارو ۸۰۴ مگاوات رسید اظهار کرد: از ابتدای 
اوج بار امسال تاکنون بیشتر از ۳۰ مرتبه رکورد مصرف سال 
گذشته را پشت سر گذاشته ایم که این میزان مصرف برق 

بسیار بالاست و قطعا شبکه های برق را تحت فشار خیلی 
زیادی قرار می دهد.

خدری تصریح کرد: با وجود اعلام سازمان هواشناسی مبنی بر 
کاهش نسبی دما در نقاطی از کشور، اما در خوزستان شرایط 
فرق می کند و وارد موج گرما و شرجی شدید شده ایم که پیش 

بینی می شود در روزهای پیش رو ادامه داشته باشد.
وی تاکید کرد: اکنون مصرف برق در حوزه خدمات شرکت 
توزیع برق خوزستان در بعضی روزها از پنج هزارمگاوات عبور 
می کند که این عدد بسیار بزرگی در صنعت برق و در حوزه 

تامین و توزیع برق پایدار است.
همه  از  خوزستان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
خوزستانی ها درخواست کرد با به کار بستن راهکارهایی نظیر 
تنظیم دمای کولرها بر روی 24 درجه نسبت به کاهش مصرف 

برق اقدام کنند.
طی  احتمالا  که  استان  از  بخش هایی  ساکنان  افزود:  وی 
روزهای آینده کاهش دما خواهند داشت با استفاده حداقلی از 
لوازم برقی می توانند برای تامین برق پایدار شبکه برق استان 

در شرایطی که تحت فشار زیادی قرار دارد کمک کنند.

صنعتی،  مشترکان  همه  از  قدردانی  تشکرو  ضمن  خدری 
تجاری، کشاورزی و خانگی که با صنعت برق همکاری داشته 
اند گفت: همکاران صنعت برق در این شرایط با تمام توان 
به  اتفاق،  بروز  مشغول خدمت رسانی هستند و در صورت 
را  زمان ممکن سعی می کنند حوادث  در حداقل  و  سرعت 

برطرف کنند تا برق را به صورت پایدار برقرار کنند.
بر اساس این گزارش شرکت توزیع نیروی برق خوزستان دارای 
بیش از یک میلیون و ۱۱۲ هزار مشترک است که از این تعداد 

۳۳ درصد مشترکان روستایی هستند.

»مدیرعامل شرکت توزیع برق خوزستان« تاکید کرد؛ لزوم همکاری مشترکان برای تامین برق پایدار در خوزستان



یان زومر از بازی های ملی خداحافظی کرد
حساب رسمی تیم ملی سوئیس در X اعلام کرد یان زومر از بازی های ملی خداحافظی 

کرده است و دیگر برای تیم کشورش به میدان نخواهد رفت. به عقیده بسیاری از 
کارشناسان و اهالی فوتبال، زومر بهترین دروازه بان تاریخ تیم ملی سوئيس به 

شمار می رود و به پیشرفت این تیم به خصوص در سال های اخیر، کمک 
ویژه ای کرده است. 

 زمان بازگشت کاپیتان مشخص شد
کاپیتان محبوب پرسپولیس به زودی می تواند برای این تیم به میدان برود. امید عالیشاه کاپیتان 

با سابقه سرخ پوشان که مدتی است به دلیل شکستگی انگشت پا در تمرینات حاضر نیست، 
دیدار حساس پرسپولیس در هفته دوم با تراکتور تبریز را همچون تقابل با ذوب آهن در 

هفته نخست از دست خواهد داد. کاپیتان پرسپولیس حالا بعد از پشت سر گذاشتن 
دوران نقاهت خود آتل پای خود را باز کرده و شروع به دویدن کرده است.

اختلاف کریستیانو رونالدو و مدیران النصر بر سر سرمربی
کریستیانو رونالدو و مدیران باشگاه بر سر آینده لوئیس کاسترو، سرمربی پرتغالی تیم  اختلاف 

خورده اند.رسانه های عربستانی نوشته اند، در حالی که مدیران النصر پس از این شکست 
سنگین مقابل الهلال در سوپرجام عربستان تصمیم به برکناری کاسترو گرفته اند، اما 

رونالدو که با نظر خودش و حمایت ویژه از کاسترو، او را بر مسند النصر رسانده است، 
از سرمربی هموطن خود حمایت کرده و خواهان ادامه همکاری با او شده است.

کان: سلطه بایرن به پایان نرسیده است
مدیر سابق بایرن عقیده دارد سلطه این تیم بر بوندسلیگا تمام نشده و این تیم بخت 

نخست قهرمانی در این رقابت هاست. اولیور کان در این باره به کیکر گفت: فصل 
قبل برای بایرن بدون جام به پایان رسید و قطعا شوک لازم به بازیکنان وارد 

شده است و مطمئنم بازیکنان بایرن تمام تلاش شان را می کنند تا این فصل 
تیمشان دوباره قهرمان شود.

گلزن ال کلاسیکو رئال مادرید را ترک می کند
لوس بلانکوس به جدایی استعداد جوانش رضایت داد. نیکو پاز جایی در برنامه های کارلو 

آنچلوتی ندارد. به گزارش فابریتزیو رومانو، نیکو پاز در روزهای آینده رئال مادرید را با 
قراردادی دائمی ترک خواهدکرد. کهکشانی ها ضمن آگاهی از استعداد بالای پاز، 

بند بازخرید او را در اختیار خواهند داشت تا در صورت درخشش این بازیکن در 
آینده، او را راحت تر به ترکیب خود بازگردانند.

ملوان مشکلی برای بازی در قزوین یا شهر قدس ندارد
باشگاه ملوان اعلام کرد که سازمان لیگ باید هر چه سریع تر تکلیف مکان بازی با استقلال را 

روشن کند.  با اعلام رسمی سازمان لیگ، استقلال باید در ورزشگاه سردار آزادگان قزوین 
روز جمعه میزبان ملوان باشد. استقلال مخالف میزبانی در قزوین است و حاضر است 

که بدون تماشاگر در ورزشگاه شهر قدس مقابل ملوان قرار بگیرد و مکاتباتی با 
مسئولان سازمان لیگ انجام دادند که همچنان پاسخی به باشگاه داده نشده است.

دو ورزشکار رشته تیراندازی و کشتی محروم شدند
براساس اعلام ستاد ملی مبارزه با دوپینگ ایران )نادو( دو ورزشکار رشته تیراندازی و 

کشتی به دلیل دوپینگ، محروم شدند. بنابر اعلام روز دوشنبه ستاد ملی مبارزه 
با دوپینگ ایران، آنا عالیخانی ورزشکار تیراندازی رشته رایفل و محمدحسین 

محمودی از کشتی فرنگی، به ترتیب ۸ ماه و ۳ سال از فعالیت در تمامی 
حوزه های ورزشی محروم شدند.

پایان کار مربی مطرح با سپاهان
نیلوفر اردلان، مربی جوان و مطرح فصل گذشته سپاهان بعد از گذراندن یک فصل نسبتا 

خوب، به پایان کارش با این تیم رسید. او که بعد از کسب دو قهرمانی در لیگ 
برتر فوتسال زنان، به فوتبال کوچ کرده بود، در اولین تجربه سرمربی گری اش 

در لیگ برتر فوتبال زنان، با بازیکنان بومی و جوان اصفهانی، عنوانی بهتر از 
چهارمی کسب نکرد.

برش های کوچک از جهان ورزشبرش های کوچک از جهان ورزش

قرارداد دیووک اوریگی با میلان فسخ می شود
مهاجم سابق لیورپول می تواند به صورت آزاد، با هرتیمی وارد مذاکره شود.به گزارش 

فابریتزیو رومانو، میلان در روزهای آینده قرارداد دیووک اوریگی را فسخ خواهد کرد. 
این یعنی مهاجم بلژیکی اجازه دارد که به صورت آزاد، با تیم بعدی خود قرارداد 

امضا کند. تیم هایی از قطر، عربستان و هم چنین لیگ MLS به جذب بازیکن 
سابق لیورپول علاقه دارند و آماده اند تا او را به خدمت بگیرند.

محمدی به تیم ملی فوتسال برگشت
دروازه بان تیم ملی فوتسال که چند روز پیش با انتشار پستی در صفحه شخصی از بازی های 

ملی خداحافظی کرده بود، دوباره به تمرینات این تیم برگشت.روز جمعه و چند ساعت 
پیش از اعلام لیست تیم ملی فوتسال از سوی وحید شمسایی، باقر محمدی 

دروازه بان ملی پوش گیتی پسند که در جام ملت های آسیا به عنوان بهترین گلر 
انتخاب شده بود، با انتشار پستی از تیم ملی خداحافظی کرد.

 قرارداد مدیر کروات با آکادمی تراکتور
نناد نیکولیچ، مربی اهل کشور کرواسی که چند روز پیش به تبریز سفر کرده بود، مدیر آکادمی 

باشگاه تراکتور شد.به گزارش رسانه رسمی باشگاه تراکتور، پس از مذاکره و توافق با سعید 
مظفری زاده سرپرست مدیرعاملی باشگاه، نناد نیکولیچ با امضای قرارداد رسمی به 

عنوان مدیر آکادمی باشگاه تراکتور انتخاب شد. نیکولیچ مربیگری در تیم های ملی 
رده های پایه کرواسی و ایران و مربیگری در باشگاه فولاد را در کارنامه دارد.

هالند با اختلاف بهترین در لیگ جزیره
ارلینگ هالند در سالی که در لیگ جزیره به میدان رفته با اختلاف بهترین مهاجم این رقابت ها 

بوده است. ارلینگ هالند بعد از درخشش در بوروسیا دورتموند مورد توجه تیم های بزرگ 
قرار گرفت و در نهایت پیراهن منچسترسیتی را پوشید. این مهاجم نروژی سومین فصل 

حضورش در لیگ برتر انگلیس را تجربه می کند. دیدار برابر چلسی صدمین بازی ارلینگ 
هالند با پیراهن منچسترسیتی بود. او در این ۱۰۰ بازی موفق به زدن ۹۱ گل شده است .

ایلکای گوندوعان آماده بازگشت به منچسترسیتی 
ایلکای گوندوعان، تنها یک سال پس از پیوستن به بارسلونا تصمیم به ترک این باشگاه قبل از 

بسته شدن پنجره نقل و انتقالات تابستانی گرفته است.بارسا و گوندوعان پس از جلسه ای 
با هانسی فلیک، تصمیم گرفتند که این هافبک آلمانی تیم را ترک کند. شایعات درباره 

آینده گوندوعان از چند هفته پیش تاکنون در جریان بوده است، اما این هافبک و 
باشگاه همواره تاکید داشتند که قصد او ماندن در بارسلونا حداقل تا سال 2025 است. 

بازیکن پیشین پرسپولیس به داماش پیوست
هافبک پیشین پرسپولیس در فصل جدید لیگ دسته اول فوتبال، پیراهن داماش گیلان را 

می پوشد. سعید حسین پور هافبک جوان سابق پرسپولیس پس از مذاکره با حسین 
خبیری مدیرعامل داماش با این تیم به توافق رسید و قراردادی ۲ ساله با این تیم 

امضا کرد. حسین پور در تیم ملی نوجوانان، جوانان و امید هم در دوران حرفه 
ای خود حضور داشته است

مهاجم اسبق استقلال در راه بازگشت به اصفهان
تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان در لیگ بیست و سوم به همراه محمد ربیعی با کسب ۴۲ 

امتیاز در رده پنجم جدول قرار گرفت.
ابتدا زمزمه هایی در خصوص جدایی ربیعی از جمع گاندوها به گوش می رسید اما 

در نهایت مدیریت باشگاه ذوب آهن ترجیح داد تا در لیگ بیست و چهارم نیز 
هدایت این تیم را به این مربی جوان بسپارد.

پرونده بیرانوند از تعیین وضعیت خارج شد!
در حالی که همه منتظر اعلام حکم پرونده علیرضا بیرانوند در موضوع فسخ یک جانبه او با 

باشگاه پرسپولیس هستند، خبری مهم در خروجی وب سایت فدراسیون فوتبال قرار 
گرفت. در این خبر جمشید نورشرق عنوان کرد که پرونده به دلیل پیچیدگی مالی 

به کارشناسان این بخش ارجاع شده تا آنها در این مورد تصمیم بگیرند و سپس 
برای حکم نهایی پرونده دوباره به کمیته تعیین وضعیت برگردد.
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احمد معظمی پس از کارگردانی سریال موفق و پربیننده »بازپرس« که قدردانی رئیس سازمان صدا و سیما و رئیس قوه قضاییه را به دنبال داشت، حالا با سریال »هشت پا« که سال 

گذشته در سکوت خبری تولید شده است راهی آنتن می شود. پیش تولید سریال »هشت پا« از خرداد سال ۱۴۰۲ آغاز شد و پس از حدود ۶ماه تصویربرداری، تولید آن در بهمن ماه 

سال گذشته به پایان رسید. پس تولید این سریال به دلیل صحنه های متعدد اکشن و پلیسی، پروسه طولانی جلوه های بصری را به دنبال داشت و قرار است از هفته اول مهر ماه 

پخش آن از یکی از شبکه های سیما آغاز شود. در آستانه پخش و در اولین واکنش رسانه ای، این پروژه از لوگوی سریال که توسط محمد روح الامین طراحی شده رونمایی می کند.

مهرماه تلویزیون میزبان »هشت پا« می شود

»رابرت اگرز« در سالیان اخیر با ساخت آثاری همچون »ساحره و 
فانوس ِدریایی« باردیگر ثابت کرد اصولاً مقولۀ تنهایی و تک افتادگی 
بشر در دل طبیعت و ترس هایی که به مرور به شکلی عینی و ذهنی 
بر سرش آوار می شوند و هرلحظه، عرصه را برایش تنگ و تنگ تر 
می کنند، خود تمی جذاب و کنجکاوی برانگیز است که می توان آن 

را به شیوه های مختلف روایت کرد. 
»برّه« ساختۀ »والدیمار یوهانسون« یکی از تازه ترین آثاری است 
که با همین تم پیش رفته و اگرچه معتقدم در مجموع به قدرت 
و یکپارچگی آثار اگرز نیست، اما به عنوان اثری متوسط  می توان 

بدان پرداخت.
در برّه قرار است به شکلی همزمان با دو منشأ ترس طرف باشیم. 
یکی ترس از عناصر ناشناخته و ماورا ءالطبیعه و دیگری خودِ 
انسان. برّه اگرچه سعی دارد در طول روایت به هردو عامل چنگ 
زده و اثری چند وجهی و چندلایه باشد اما نتیجه اش فیلمی 
است که به هیچ یک به قدر کافی نمی پردازد و بهره بردن از تمامی 

پتانسیل هایش در توانِ فیلم سازش نیست.
فیلم در نیمۀ ابتدایی جذاب و پرکشش پیش چشم مخاطب قرار 
می گیرد. به عنوان مثال نمای ابتدایی را به یاد آورید که دوربین با 
یک ترکینگ به جلو در محیطی کوهستانی و سرد پیش می رود. در 
ظاهر با نمایی ابُژکتیو طرفیم که گویی قرار است موقعیت مکانی 
را به ما نشان دهد  اما به مرور صدایی نفس نفس زنان بر تصویر 
نشسته تا بدانیم این، نمایی سوبژکتیو بوده و درحالی که فرار گلۀ 
اسب از این موجود ناشناخته را داریم، نگرانی و دلهره نصیبمان 
می شود:  هویت این موجود چیست؟ هدف و مقصدش کجاست؟
فیلم ساز در ادامه و در بخش مقدماتی و زمانی که هنوز داستانی 
آغاز نشده به خوبی مخاطب را با شخصیت ها و محیط روایت آشنا 
کرده و رابطۀ آن ها با یکدیگر را بدرستی تصویرسازی می کند: از 
همان نماهای لانگ و اکستریم لانگ شات از محیط کوهستانی )با 
آن سکوت وهمناک و آسمان هایی گهگاه ابری( گرفته که بدرستی 
مخاطب را با تنهایی و تک افتادگی شخصیت های اصلی در دل 
طبیعت آشنا کرده و عظمت طبیعت در مقابل کوچکی انسان را 
تفهیم می کنند تا وجود نماهای باز و بسته در طویله )به عنوان یکی 
از لوکیشن های مهم( که علاوه بر معرفی محل کار شخصیت های 

اصلی و تاکید بر حضور گوسفندان به عنوان یکی از ارکان موثرِ کار، 
گاه نگاه مستقیم آن ها به دوربین را نیز شکار کرده است. نگاهی 
که گویی خبر از انتظار این موجودات برای مواجهه با حادثه ای 
شوم و دردسرساز می دهد. همچنین در بحث رنگ بندی تا جای 
ممکن از حضور رنگ های گرم و پرانرژی همچون قرمز، زرد، نارنجی، 
بنفش و... پرهیز شده و عمدتاً رنگ های سرد و خنثی در قاب ها 
خودنمایی کرده و همچنین در میزانسن های دونفرۀ زوج اصلی و 
دیالوگ های ردوبدل شده مابین آن ها بر سردی و فاصلۀ آن ها از 
یکدیگر تاکید می شود. همچون سکانس گپ زدن سرمیز که مرد 
)اینگوار( آرزو دارد به آینده سفر کند و زن )ماریا( در فکر بازگشت به 
گذشته است. تمهیداتی که موجب شده تا فیلم ساز در خلق فضایی 

دلگیر و مایوس کننده موفق باشد.
اما زمانی که نخستین نقطه  عطف فیلم بوقوع می پیوندد و اثر 
قرار است تا داستانگویی اش را آغاز کند با مشکلاتی هم مواجه 
می شود: زوج اصلی به شکلی غیرقابل باور و غیرعادی با بدنیاآمدن 
مخلوقی ناشناخته و هراس انگیز کنار می آیند! برّه ای که در واقع، 
نیمه انسان، نیمه حیوان بوده و بدنش آدمیزادی و سرش حیوانی 
راه  شخصیت ها  دل  در  را  هراسی  و  تردید  کوچکترین  است، 
نمی دهد! فیلم ساز گویی قصد داشته فقدان فرزند و  تنهایی این 
زوج را بهانه ای سازد برای کنار آمدن با این قضیه، اما به هرشکل این 
مهم رخ نداده و برخورد این زوج با مخلوق جدید، چنان عادی است 
که گویی تولد چنین موجودی در این دنیا امری کاملاً طبیعی و 
تکراری بوده و جای هیچ نگرانی و تعجبی هم نیست! مشکل 
آنجاست که فیلم ساز ابداً به ریشه های اعتقادی دینی یا خرافی این 
زوج هم نپرداخته تا این کنار آمدن عادی را توجیه کند. مخلوقی 
ناشناخته بدنیا آمده و آن ها هم قبولش می کنند. به همین راحتی! 
شاید تنها نمای منطقی در این بخش نمایی از اینگوار پشت ماشین 
باشد که مشغول گریستن است؛ بواقع، وی نگران آینده همسر و 
وضعیت روحی روانیِ اوست. اما این نما هم در ادامه کارکرد و 
تاثیرگذاری ویژه ای در اثر نداشته تا بدانیم فیلم قرار است همین 
برخورد غیرعادی را مقبول جلوه دهد)؟(. فیلم ساز در این بخش با 
اشاره به بحث حسادت زنانه و احساس تملک آن ها در صدد بوده تا 
تقابلی جذاب میان مادرِ اصلی این مخلوق )آدا( و ماریا ایجاد کند. 
همچون نماهایی موتیف وار که در آن ها شاهد نگاه خیرۀ گوسفندِ 
مادر و ضجه زدن های پیاپی اش پشت پنجرۀ خانه هستیم. تلاشی 
از سمت مادر برای بازپس گیری آدا و وصال به طبیعی ترین حق 
هر موجود زنده در این دنیا. و یا هنگامی که )نمای POV(  گوسفندِ 
مادر که مشغول نگریستن به ماریاست به نمایی که در آن ماریا 

مشغول تکان دادن آدا در اتاق است، کات زده می شود.
در نمای اول، فقدان یک رابطۀ اصیل مادر فرزندی را حس می کنیم 
و در نمای بعدی شاهد یک رابطۀ مادر-فرزندی تحمیل شده و 
تصنعی هستیم. تدوین در القای چنین حسی بشدت موثر است 
و همانطور که در ابتدا متن هم اشاره شد، یکی از منابع ترس در 
برّه، حضور انسان است. انسانی که گویی آمده تا در مقابل چرخۀ 
طبیعت ایستادگی کرده و نظمش را برهم بزند و با خودخواهی 
را جبران کند. اوج این خودخواهی و  و حرص، نداشته هایش 
حرص زدن بیهوده را نیز می توان در نقطه  عطف دوم جست وجو 
کرد. جایی که زوج اصلی مانع وصال آدا به پدرش شده و قبل از 
سر رسیدن وی، فرزند را می گیرند و در ادامه مادر را هم به قتل 
می رسانند. حادثه ای که نشان می دهد خودِ انسان و خلق وخوی 
درنده و وحشی اش می تواند از هر عامل دیگری ترسناک تر ظاهر 
شده و با اعمالی غیرقابل  پیش بینی و طبیعتاً غیرانسانی، جلوۀ 
متفاوتی از خود را به عرصۀ نمایش بگذارد. در این بخش، انسان در 
موضع قدرت و برتری بوده و گویی طبیعت را به کاملاً در کنترل و 

احاطۀ خویش قرار داده است. بهره گیری از زاویۀ لو انگل در نمای 
دفن کردنِ گوسفندِ مادر نیز در همین راستا تعبیه شده است.

برّه اگرچه درتلاش است تا نیمۀ ابتدایی جذاب و پرکشش خود 
را بسط و گسترش دهد اما به شکلی عجیب و  دور از انتظار از 
این مهم باز مانده و وقت تلف کن ظاهر می گردد! بواقع، وجود 
این مخلوق جدید می توانست بهانه ای باشد برای خلق روابط دو 
یا سه نفرۀ جذاب میان او و زوج اصلی اثر. فیلم ساز اگرچه سعی 
دارد تا وجود تغییر و ورود شور و نشاط به زیست این خانواده 
را تصویرسازی کند: همچون بحث رنگ زدن خانه، وجود نماهای 
دونفرۀ زوج اصلی در تخت خواب و نماهایی که با فاصلۀ اندک 
کنار یکدیگر نشسته اند و برخلاف دقایق ابتدایی، می توان  عشق 
و محبت را میان آن ها درک کرد، اما با اضافه کردن شخیت فرعی 
به نام »پیتور« از تکمیل کردن این ماموریت باز می ماند! پیتور به اثر 
اضافه می شود و کدهایی از او و نیت های دورنی اش می فهمیم. اما 
این نیت ها ابداً به کشمکش جذاب دورنی و بیرونی منجر نشده و 
صرفاً انتظارهایی را دل مخاطب می کارند و به هیچ یک نیز پاسخ 
درخور و قابل توجهی نمی دهند. پیتور در ظاهر به ماریا چشم دارد. 
در سکانسی او و آدا را که مشغول حمام کردن هستند را دید می زند. 
اما دیگر از این شیطنت خبری نیست و اصلاً تقابل مهمی هم 
شکل نمی گیرد. در گذشته رابطه ای داشته اند؟ هم اکنون حرکتی 
از ماریا سرزده که پیتور را تحریک کرده است؟ حتی آن بحث خبر 
داشتن پیتور از قتل مادرِ آدا هم بدل به عنصری تعلیق زا و پرتتش 
نمی شود. چرا که نه تهدید جدی از سمت پیتور مشاهده می کنیم و 
نه ماریا از این قتل به بحران روحی روانیِ خاصی می رسد. فیلم ساز 
 تنها به یک کابوس چندثانیه ای پس از قتل بسنده می کند که 
در آن دیگر گوسفندان را خشمگین و هراسناک در قاب داریم. 
در ادامه، این کابوس ها و تبعات روحی ماریا نیز در اثر حضور 
ندارند! او قتلی مرتکب شده و یک کابوس می بیند و باز هم به 
زندگی عادی خود ادامه می دهد. عامل قتل به هیچ وجه نگران گناه 
و تبعاتش نیست و تنها شاهدِ ماجرا هم از این آگاهی اش بهره ای 
نمی برد! اصلاً اگر از قتل مطلع نمی شد چه تغییری می کرد؟ عاملی 
که می توانست در کنار سایۀ شوم همان موجود ناشناخته )که 
ظاهراً پدر آدا هم هست( تعلیق زا باشد براحتی کنار زده می شود! 
پیتور حتی در مقاطعی می تواند برای آدا دردسر ساز شود و چاشنی 
دلهره و اضطراب را به اثر اضافه کند، اما از این مهم هم خبری 
نمی شود. در سکانسی او و آدا اسلحه بدست به سمت دشت رفته 
تا شاید او را به قتل برساند، اما دلش به رحم می آید و خطری 

متوجه آدا نمی شود! 
و  پیتور  شخصیت  اضافه نمودن  بجای  می توانست  فیلم ساز 
گنجاندن سکانس های مختلف با حضور خنثی و بی کارکردِ وی، 
بر روابط میان آدا و زوج اصلی تاکید کند. خود آدا را می تواست 
چکش بزند و مخاطب را با روحیات و خلق و خوی وی آشنا 
کند. آشکارا دوراهی جذاب اِنسان یا حیوان می توانست بر افزایشِ 

کیفیت اثر بیفزاید. اینکه هویت و زیست آدا می بایست مطابق دیگر 
حیوانات و براساس تعامل با طبیعت باشد یا آن بُعد انسانی اش 
بر حیوانیت اش برتری پیدا کنند... تعامل و شناختش از والدین 
جدید و محیط چگونه خواهد بود و چه کشمکش هایی میان آن ها 
رخ خواهد داد و... همان کشمکش هایی که مثلاً در اثری به نام 
»پیوند«، ساختۀ  »وینچنزو ناتالی« جواب داد و حسادت های زنانه 
و عشق میان آن موجود ناشناخته و مرد خانواده سطح اثر را بشدت 
افزایش داد. کشمکش های درونی و بیرونی که بشدت فقدان آن ها 

در مورد این اثر احساس می شود.
فیلم ساز به چند مورد محدود اکتفا می کند که بدلیل پرداخت 
ناقص آن اثرگذاری لازم را هم ندارند. به عنوان مثال نمایی از آدا 
را به یادآورید که پس از رویارویی با پدر واقعی اش، به اتاقی پناه 
برده و در آینه به خویش می نگرد. گویی به هویتش شک کرده و 
نمی داند این زیست انسانی اش را بپذیرد یا همراهی با پدر و حضور 
در طبیعت را. و یا در سکانس تماشای تلویزیون که آدم بزرگ ها 
به آدای کودک توجه نکرده و او همچون کودکان آدمیزاد، از آ ن ها 
دلگیر شده و محیط را ترک می کند. دلگیری و عدم توجهی که 

به حال خود رها شده و باز هم شرایط عادی می شود!
برّه خوشبختانه در بحث پایان بندی به ضعیفی و کم توانی بخش 
میانی اش نیست و در سطحی قابل قبول ظاهر می گردد. پایانی 
که در واقع قرینۀ نقطه عطف دوم فیلم است. اگر آنجا ماریا با به 
قتل رساندن مادرِ اصلی آدا، برتری انسان در مقابل طبیعت را به 
رخ مخاطب کشید و بی رحمانه یک نظام طبیعی و بی گناه را از 
بین برد، در انتها این طبیعت است که در موضع قدرت برآمده و 

انتقام می گیرد.
قتلِ اینگوار توسط پدرآِدا )مخلوقی دهشتناک و عظیم الجثه که 
بی شباهت به بافومت از نشانه های شیطان پرستی و حاضر در فرقۀ 
کابالا هم نیست( و پس گرفتن آدا )که باز هم بدرستی از زاویۀ لو 
انگل بهره برده تا بدانیم پیروز این جدال کیست(  و زنده ماندن ماریا 
و گذران عمر در تنهایی و با عذاب وجدان همان فرجام تلخی است 

که ماریا با آن مواجه می شود.
ماریا در نمای مدیوم شاتِ پایانی در مرکز قاب قرار گرفته و در 
پس زمینه هم کوستان عظیم و مه آلود را داریم و همچنین شاهد 
نگاه خیره و بهت زده اش به سمت لنز دوربین هستیم. میزانسنی 
که خبر از تنهایی، سرگشتگی و استیصالی ابدی برای وی داده 
که مستحق دریافت آن هم هست. انسانی که درنظر داشت تا 
با برهم زدن چرخۀ طبیعت و ریختن خون بی گناه و تصاحب 
نبود، خوشبختی و  او  به  ظالمانۀ فرزندی که طبیعتاً متعلق 
سعادت را فراهم کرده و روابط سرد و ازدست رفته خانوادگی اش 
بازندۀ ماجراست و عملاً هیچ خانواده ای  بازپس گیرد، حال  را 
هم در کار نیست! پدرِ آدا می آید، اینگوار را به قتل می رساند 
و فرزندش را هم با خود به ناکجا می برد تا بدانیم در جدال با 

طبیعت بازنده ایم...

نگاهی به فیلم Lamb؛

سکوت برهّ ها

دست  به  نقد

امید سلیمی

ــی از او  ــود و کدهای ــه می ش ــر اضاف ــه اث ــور ب پیت
و نیت هــای دورنــی اش می فهمیــم. امــا ایــن 
ــی و  ــذاب دورن ــمکش ج ــه کش ــداً ب ــا اب نیت ه
بیرونــی منجــر نشــده و صرفــاً انتظارهایــی را دل 
ــخ  ــز پاس ــک نی ــه هیچ ی ــد و ب ــب می کارن مخاط
درخــور و قابل توجهــی نمی دهنــد. پیتــور در 
ظاهــر بــه ماریــا چشــم دارد. در سکانســی او و آدا را 
کــه مشــغول حمام کــردن هســتند را دیــد می زنــد. 
امــا دیگــر از ایــن شــیطنت خبــری نیســت و اصلًا 
تقابــل مهمــی هــم شــکل نمی گیــرد. در گذشــته 
ــا  ــی از ماری ــون حرکت ــته اند؟ هم اکن ــه ای داش رابط
ســرزده کــه پیتــور را تحریــک کــرده اســت؟ حتی 
آن بحــث خبر داشــتن پیتــور از قتــل مــادرِ آدا هم 
بــدل بــه عنصــری تعلیــق زا و پرتتــش نمی شــود. 
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دوره نسخه پیچی 

آموزش دستی و الکترونیک 

به صورت تئوری و عملی 
با مدرک معتبر و قابل ترجمه از وزارت بهداشت 

تدریس توسط اعضای هیات علمی دانشگاه

مدرک معتبر جهت شرکت در آزمون های مراکز 
دولتی و دانشگاه علوم پزشکی


